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ODBOR ZA FINANSIRANJE LOKALNE SAMOUPRAVE 
Br. 05-33/21 
Podgorica, 28.07.2021. godine 

 
 

MINISTARSTVO FINANSIJA I SOCIJALNOG STARANJA 
Ministar Milojko Spajić 

 
Predmet: Urgencija na naše dopise br. 05-9/21 od 23.03.2021. godine i 03-293/21 
od 23.04.2021. godine  

 
Poštovani Ministre,  

 
Zajednica opština Crne Gore se u proteklom periodu u nekoliko navrata obraćala 
Ministarstvu finansija i socijalnog staranja, a povodom dogovora oko stvaranja 
preduslova za primjenu Zakona o računovodstvu u javnom sektoru („Sl. list CG”, br. 
66/19) u jedinicama lokalne samouprave, počev od 1. januara 2022. godine, kako je to 
Zakonom i utvrđeno.  
 
(I) Zajednica opština je aktom br. 05-9/21 od 23.03.2021. godine naglasila da 
posebno značajan izazov predstavlja obezbjeđivanje jedinstvenog informacionog 
sistema za primjenu Zakona na lokalnom nivou, imajući u vidu broj jedinica lokalne 
samouprave (25), jedinstvenost primjene propisa i obavljanja poslova i zadataka na isti 
način, bez obzira o kojoj se opštini radi. Ukazali smo, takođe, da bi pojedinačna nabavka 
informacionog sistema od strane svake opštine proizvela visoke cijene i značajne 
izdatke za inače oslabljenje budžete jedinica lokalne samouprave zbog posljedica 
zdravstvene i ekonomske krize.  
 
S tim u vezi, a imajući u vidu činjenicu da se Zakon o računovodstvu u javnom sektoru 
primjenjuje i na jedinice lokalne samouprave i agencije, organizacije i javne službe sa 
statusom pravnog lica čiji je osnivač opština, ovim dopisom smo zatražili da 
Ministarstvo finansija, u saradnji sa opštinama i Zajednicom opština, pomogne u 
rješavanju problema obezbjeđivanja jedinstvenog informacionog sistema za 
vođenje obračunskog računovodstva za sve opštine i javne službe čiji su oni osnivač. 
Na ovaj način bi se značajno smanjili troškovi i obezbijedilo istovremeno i jedinstveno 
postupanje u primjeni Zakona od strane opština i kvalitetan nadzor nad njegovom 
primjenom. Istim dopisom smo takođe podsjetili da je Ministarstvo finansija, uz 
finansijsku podršku USAID-a, 2003. godine, kada je uveden sistem trezorskog 
poslovanja u Crnoj Gori, obezbijedilo opštinama informacioni računovodstveni sistem 
koji se, uz određene korekcije, i dalje koristi u opštinama, a kakvu sličnu praksu bi mogli 
primijeniti i u ovom slučaju. 
 
(II) U odnosu na primjenu Zakona o računovodstvu u javnom sektoru, Zajednica 
opština je aktom br. 03-293/21 od 23.04.2021. godine ukazala i na hitnu potrebu 
organizovanja obuka kandidata za sticanje zvanja računovođe u javnom sektoru. 
Naime, Zakonom je propisano da je za vršenje poslova u svim zvanjima za rad na ovim 
poslovima, izuzev zvanja knjigovođe, neophodan uslov posjedovanje sertifikata 
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računovođe u javnom sektoru čije sticanje podrazumijeva odgovarajuću obuku 
kandidata, nakon koje se organizuje polaganje završnih ispita za sticanje zvanja.  
 
U dopisu smo naveli da je Ministarstvo finansija u prethodnom periodu organizovalo 
jedan broj obuka po principima obračunskog računovodstva i primjeni međunarodnih 
računovodstvenih standarda koje je prošao samo manji broj službenika iz opština. Kako 
se bliži početak primjene Zakona o računovodstvu u javnom sektoru, te kako poslove 
računovodstva u opštinama obavlja značajan broj službenika koji, u skladu sa Zakonom, 
moraju posjedovati sertifikat računovođe u javnom sektoru, zatražili smo da se za 
opštinske službenike koji rade ove poslove što prije organizuju obuke na temu 
primjene obračunskog računovodstva i međunarodnih računovodstvenih 
standarda.   
 
Istim dopisom smo zatražili da nas informišete da li su i službenici koji posjeduju status 
sertifikovanih računovođa, koji su to zvanje dobili u skladu sa ranije važećim propisima, 
dužni da ponovo pohađaju obuku i polažu ispite za resertifikaciju? 
 
Budući da na nijedan od gore navedenih dopisa nijesmo dobili odgovor, ovim putem 
šaljemo urgenciju da nam na iste date odgovore, budući da se primjena Zakona očekuje 
vrlo brzo, a da nijesu stvoreni uslovi za njegovu primjenu na lokalnom nivou. 

    
S poštovanjem, 
 

 
 PREDSJEDNIK ODBORA 

Petar Smolović, sr. 
         
 
 


